
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2005-12-15, § 26 

 
 Tid: 15 december 2005 kl 15.00 – 15.20 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 28 december 2005 
  

 
 
Leif Rönngren Sten Nordin                  Berthold Gustavsson  
                  (§§ 1-16 och 18-39)       (§ 17) 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Sten Nordin (m), vice ordförande, (§§ 1-16 och 18-39) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Lennart Mikaelsson (kd) 
Johanna Nilsson (s) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfeldt (v) 
Anna Wersäll (m) 

 
Ersättare 

 Marianne Ahlgren (fp), tjänstgörande 
Helena Bonnier (m), tjänstgörande § 17 
Bo Ekvall (s) 
Maurice Forslund (kd) 
Gunilla Hansson (s) 
Olivia Hasahya (s), tjänstgörande 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Anita Forsberg, Lars Fränne, 
Lennart Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Göran Widegren samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 
 
 



  

Ordföranden Leif Rönngren (s) tackade markkontoret och trafikkontoret för kontorens  
gemensamma middag för marknämnden och trafiknämnden den 13 december 2005. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) tackade ordföranden Leif Rönngren (s), mark-
nämnden och markkontoret för  avtackningen av honom under nämndmiddagen. 

 
 § 26 

Fortsatt inriktning för Högdalstopparna. Remiss 
Dnr M2005-511-00066 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 23 november 2005 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till kommunstyrelsen 
 som svar på remiss om förslag till fortsatt inriktning för Högdalstopparna. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga K1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Lennart Mikaelsson (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga K2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att godkänna kontorets förslag till 
beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden delar helt den presenterade visionen och inriktningen för 
Högdalstopparna. Högdalstopparna i Farsta – Vantör kan bli ett spännande 
område för utevistelse med aktiviteter från skejtåkning till fågelskådning. 
Nämnden är mycket angelägen om att denna viktiga utveckling genomförs så 
snart som möjligt, första steget är att resurser anvisas. Det krävs en viss 
stadsövergripande samordning då både avfallshantering, naturvärden och äldre 
sopptippar behöver hanteras. En styrka i planeringen för projektet hittills har varit 
den deltagande lokala dialogen där idéer kunnat föras fram och vidareutvecklas. 

 
Vantör och Farsta är redan grönt och skönt, det blir ännu bättre med denna 
utveckling som även är ett första steg mot förverkligandet av Ekopark Syd. De 
ekologiska värdena i området ska utvecklas. Nämnden är även angelägen om att 
alla möjligheter minska bullret tas tillvara. 

 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna  
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp) och Lennart Mikaelsson (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Marianne Ahlgren (fp) enligt det av vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) 



  

samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Lennart Mikaelsson (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 26, bilaga K1 
  
   Marknämnden 2005-12-15 
 
   Tillhör ärende nr 26 
 
   Fortsatt inriktning för  
   Högdalstopparna. Remiss 
 
   Leif Rönngren m fl (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Åsa Romson (mp) 
 
 
 
 

Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden delar helt den presenterade visionen och inriktningen för 
Högdalstopparna. Högdalstopparna i Farsta – Vantör kan bli ett spännande 
område för utevistelse med aktiviteter från skejtåkning till fågelskådning. 
Nämnden är mycket angelägen om att denna viktiga utveckling genomförs så 
snart som möjligt, första steget är att resurser anvisas. Det krävs en viss 
stadsövergripande samordning då både avfallshantering, naturvärden och äldre 
sopptippar behöver hanteras. En styrka i planeringen för projektet hittills har 
varit den deltagande lokala dialogen där idéer kunnat föras fram och 
vidareutvecklas. 
 
Vantör och Farsta är redan grönt och skönt, det blir ännu bättre med denna 
utveckling som även är ett första steg mot förverkligandet av Ekopark Syd. De 
ekologiska värdena i området ska utvecklas. Nämnden är även angelägen om att 
alla möjligheter minska bullret tas tillvara. 

 
 
 
 
 
 



  

  
   Tillhör § 26, bilaga K2 
  
   Marknämnden 2005-12-15 
 
   Tillhör ärende nr 26 
 
   Fortsatt inriktning för  
   Högdalstopparna. Remiss 
 

Sten Nordin m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Lennart Mikaelsson (kd) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att i huvudsak bifalla förslaget till beslut 
 
samt 
 
att därutöver anföra följande 
 
Vi anser inte att en naturreservatsbildning skulle gynna den positiva utveckling som 
Högdalstopparna har framför sig. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


